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Justerarnas signatur                                                                                  Utdragsbestyrkande  

 

§ 1 

Anmälan av medborgarförslag om trafikmiljön på Fagersjövägen i 

Hökarängen 

 

Beslut 

Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda medborgarförslaget från Stephan 

Gard om ökad trafiksäkerhet på Fagersjövägen i Hökarängen. 

 

Ärendet 

Stephan Gard har lämnat in ett medborgarförslag om den dåliga trafikmiljön på 

Fagersjövägen i Hökarängen. I Stockholm ansvarar trafik- och renhållningsnämnden för 

trafikmiljöfrågor. Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden lämnar Stephan Gards 

förslag till trafik- och renhållningsnämnden. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 2011-08-18. 

Dnr 1.2.4-396/2011 

 

Förslag till beslut 

Ordförande Birgitta Holm (m) föreslog att nämnden skulle uppdra åt förvaltningen att 

bereda medborgarförslaget. I detta instämde övriga partier. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt det av ordföranden framlagda förslaget. 
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§ 2 

Svar på skrivelse från (s) och (v) om satsning på miljöutveckling i Farsta 

stadsdelsområde 

 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen från 

socialdemokraterna och vänsterpartiet om satsning på miljöutveckling i Farsta 

stadsdelsområde. 

 

Ärendet 

I en skrivelse till stadsdelsnämnden uttrycker socialdemokraterna och vänsterpartiet oro 

för att nämndens uppsatta miljömål inte kommer att nås. Enligt socialdemokraterna och 

vänsterpartiet går privatisering av verksamheter före miljötänkande.  

 

Kraven på upphandlade verksamheter är desamma som på förvaltningens egna enheter 

och de privata aktörerna ska sträva efter att minimera den negativa miljöpåverkan. De 

privata utförarna följs upp regelbundet. Om brister upptäcks upprättas ett åtgärdsprogram. 

Förvaltningens prognoser visar att nämndens samtliga beslutade miljömål kommer att nås 

vid årets slut, och för varje år höjs ambitionen för miljömålen. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 2011-07-08. 

Dnr 1.6-164/2011 

 

Förslag till beslut 

Ordförande Birgitta Holm (m) föreslog att nämnden skulle besluta enligt förvaltningens 

förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 3 

Ansökan hos Socialstyrelsen om stimulansbidrag för insatser inom vård och 

omsorg om äldre 

 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden ansöker hos Socialstyrelsen om stimulansbidrag om 1 045 200 kr 

för insatser inom vård och omsorg om äldre. 

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

På uppdrag av regeringen har Socialstyrelsen avsatt särskilda stimulansbidrag för att 

stödja kommuner och landsting i deras arbete med att utveckla vården och omsorgen om 

äldre. Stockholms stad har för 2011 beviljats bidrag med 13 629 000 kr. Farsta 

stadsdelsnämnd har möjlighet att ansöka om högst 1 045 200 kr.  

 

Förvaltningens förslag till ansökan omfattar stimulansbidrag till två pågående projekt 

inom de prioriterade områdena förebyggande arbete och det sociala innehållet. Ansökan 

omfattar totalt 1 045 200 kr.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 2011-08-15. 

Dnr 1.2.6-364/2011 

 

Förslag till beslut 

Ordförande Birgitta Holm (m) föreslog att nämnden skulle besluta enligt förvaltningens 

förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 4 

Slutrapport från projektet Tobaksfria barn och ungdomar 

 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner slutrapporten från projektet Tobaksfria barn och ungdomar 

och överlämnar den till länsstyrelsen. 

 

Ärendet 

Projektet Tobaksfria barn och ungdomar har genomförts av Farsta och Enskede-Årsta-

Vantörs stadsdelsnämnder i samarbete med Non Smoking Generation. Det har finansierats 

av länsstyrelsen.  

 

Målet för projektet var att ge fritidsgårdspersonalen motivation och verktyg att genomföra 

ett kunskapsbaserat och effektivt tobaksförebyggande arbete i de egna verksamheterna 

och att engagera ungdomarna på fritidsgårdarna i processen att ta fram en policy för 

respektive stadsdelsområde. Dessa mål har uppfyllts.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 2011-07-06. 

Dnr 1.2.6-361/2011 

 

Förslag till beslut 

Ordförande Birgitta Holm (m) föreslog att nämnden skulle besluta enligt förvaltningens 

förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 5 

Ekonomisk månadsrapport för juli 2011 

 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens ekonomiska månadsrapport för juli 2011. 

 

Ärendet 

Den ekonomiska prognosen för juli 2011 visar att nämndens verksamheter sammantaget 

ryms inom budget. Inom äldreomsorgen är beställarens kostnader fortsatt högre än 

budgeterat och verksamhetens samlade prognos är ett underskott om 3,1 mnkr. Den 

bokförda nettokostnaden för ekonomiskt bistånd är under perioden januari-juli inom 

budgeterad nivå, och verksamheten bedöms klara sitt budgetmål.  

 

Individ- och familjeomsorg redovisar ett underskott om 3,8 mnkr vilket beror på ökade 

kostnader avseende insatser för barn och unga. Förskolornas barnantal var enligt 

våravläsningen högre än budgeterat och förväntas öka ytterligare inför höstavläsningen, 

vilket bidrar till ett prognostiserat överskott om 6,4 mnkr för verksamheten totalt.  

 

Beställarenheten för funktionsnedsättning prognostiserar ett underskott om 2,7 mnkr och 

utförarenheterna inom funktionsnedsättning redovisar ett överskott om 0,4 mnkr. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 2011-08-15. 

Dnr 1.2.1-106/2011 

 

Förslag till beslut 

Ordförande Birgitta Holm (m) föreslog att nämnden skulle besluta enligt förvaltningens 

förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 6 

Motion (v) om ökad jämlikhet, minskad segregation och goda uppväxtvillkor 

för barn och unga – yttrande till kommunstyrelsen 

 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

I en motion till kommunfullmäktige har vänsterpartiet föreslagit att kommunfullmäktige 

ska ta fram förslag till hur staden kan öka jämlikheten, minska segregationen och stärka 

barns och ungas förutsättningar till goda uppväxtvillkor.  

 

Förvaltningen redovisar vilka verksamheter Farsta stadsdelsnämnd bedriver som riktar sig 

till barnfamiljer och ungdomar samt vilka övriga insatser som görs för att arbeta 

förebyggande så att barn och unga får så goda uppväxtvillkor som möjligt. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 2011-06-28. 

Dnr 1.5.1-230/2011 

 

Förslag till beslut 

Ordförande Birgitta Holm m fl (m) och Vladan Bošković (fp) föreslog att nämnden skulle 

besluta enligt förvaltningens förslag. 

 

Gunnar Sandell m fl (s) och Inger Stark (v) föreslog att nämnden inte skulle besluta enligt 

förvaltningens förslag och lade fram en egen text. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden hade antagit hennes 

förslag. 

 

Reservation 

Gunnar Sandell m fl (s) och Inger Stark (v)  

 

Farsta stadsdelsnämnd beslutar  

 

1. Att föreslå kommunfullmäktige att bifalla motionen i sin helhet 

2. Att i övrigt anföra 

 

En stad där segregationen biter sig fast och skapar allt större klyftor är en stad som på sikt 

kommer ha en negativ utveckling inom flera områden. De allt större klyftorna kommer att 

negativt påverka utbildningsnivån, arbetsmarknadens potential, psykisk och fysisk hälsa, 

drogmissbruk och kriminalitet i Stockholm. Detta visar all forskning inom området. 
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Det finns idag material från USK, Statens Folkhälsoinstitut etc. Så länge materialet inte 

används utan enbart är statistik och tabeller finns det en risk för att analysen uteblir och 

därmed även möjligheten till förändring. Att materialet finns tillgängligt på nätet och att 

siffror kommer från diverse aktörer har inte på något sätt inneburit att diskussionen har 

lyfts och bidragit till en fördjupad politisk diskussion. Detta är anmärkningsvärt. 

 

De fakta som återges i motionen pekar på en stad där många barn och unga är kraftigt 

marginaliserade. Att inte ta rapporterna om skolsituationen på allvar där skillnaderna i 

betyg ökar och därmed bidrar till att många unga inte fullföljer gymnasiet är inte 

försvarbart. Detta bidrar redan till en utslagning från arbetsmarknaden.  

 

Att Stockholm stad inte har haft ett bra transparent system för att följa upp ”drop-outs” 

har även revisionskontoret påpekat. För att kunna följa upp ”drop-outs” krävs ett robust 

uppföljningssystem som är kontinuerligt, inte projekt som kommer och går. 

 

Självklart behövs en politisk analys av läget utifrån tillgängligt material och forskning, 

utifrån den analysen skulle sedan en politisk viljeinriktning beslutas för att förbättra barn 

och ungas förutsättningar till goda uppväxtförhållanden. Vad som behövs och som 

föreslås i motionen, utöver det material som finns idag, är ett tvärsektoriellt perspektiv, 

och konkreta förslag om hur jämlikheten i staden kan öka. Det är det som kallas politik, 

att samla på statistik är något annat. 
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§ 7 

Arkitektur Stockholm – Förslag till strategi för stadens gestaltning. Yttrande 

till stadsbyggnadsnämnden 

 

Beslut 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen.  

 

Ärendet 

Stadsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag av kommunfullmäktige att se över Stockholms 

byggnadsordning, som är ett komplement till förra översiktsplanen. Den nya översikts-

planen, Stockholms översiktsplan – Promenadstaden, bygger på fyra stadsbyggnads-

strategier. Det remitterade materialet, Arkitektur Stockholm, är ett förslag till 

konkretisering av dessa strategier. 

 

Dokumentet är omfattande. Om det ska användas för att ge allmänheten möjlighet att bli 

delaktig i debatten om Stockholms utveckling bör det kortas ner. Men samtidigt innehåller 

det många intressanta beskrivningar och bra riktlinjer för framtida planering i Stockholm. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 2011-07-08. 

Dnr 1.5.3-322/2011 

 

Förslag till beslut 

Ordförande Birgitta Holm m fl (m) och Vladan Bošković (fp) föreslog att nämnden skulle 

besluta enligt förvaltningens förslag. 

 

Gunnar Sandell m fl (s) föreslog att nämnden inte skulle besluta enligt förvaltningens 

förslag och lade fram en egen text. 

 

Mariana Moreira Duarte m fl (mp) föreslog att nämnden i huvudsak skulle besluta enligt 

förvaltningens förslag och lade därutöver fram en egen text. 

 

Inger Stark (v) föreslog att nämnden delvis skulle besluta enligt förvaltningens förslag 

och lade därutöver fram en egen text. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden hade antagit hennes 

förslag. 

 

Reservation 

Gunnar Sandell m fl (s) 

 

Stadsdelsnämnden beslutar att överlämna detta yttrande som svar på remissen från 

stadsbyggnadsnämnden. 
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Socialdemokraterna m fl lade ett förslag till beslut i samband med nämndens behandling 

av översiktsplanen. Detta gäller fortfarande. 

 

Vi förstår inte att mera papper ger bättre bostadsområden, vackrare stad samt flera 

bostäder.. Det stora problemet i staden inom detta område är att alltför många invånare 

saknar tillgång till bostäder, till kostnader de har råd med. Det är viktigt att bygga 

markeffektivt. Staden ska självklart byggas socialt, ekologiskt och ekonomiskt hållbar. 

 

Avsikten är tydligen att ”arkitektur Stockholm” ska ge invånare och andra intressenter en 

möjlighet att bli delaktiga i debatten om Stockholms utveckling. Den ambitionen är 

självklart vällovlig. Vi tror dock inte att det är möjligt då det finns för många förslag: 

Vision 2030, översiktsplanen, det remitterade förslaget, råd och riktlinjer, 

detaljplaneförslag m fl dokument. De flesta invånarna är drabbade av vardagsstressen så 

vi har svårt hitta tid för det allra viktigaste – ännu svårare för dessa rätt abstrakta förslag 

och underlag.  

 

Vi tror mer på att stimulera debatten om vilka kvalitéer stadens utveckling ska garantera. 

Vilket serviceutbud som måste finnas. Vilka arbetsplatser. Vilka grönområden och parker. 

Vilka cykelbanor. Vilka fritidsmöjligheter. Vilket kollektivtrafikutbud. Vilka vägar. Detta 

görs bäst genom att invånarna i varje stadsdel en gång per år inbjuds till en boendedialog 

via möte, webbsidor, debattforum. 

 

Vi vill understryka att hela staden ska byggas med kvalité, efter invånarnas behov. Vi ser 

gärna en gestaltning som är mera utmanande, visionär jämför t ex det höghus som byggs 

vid Kistamässan. Förutsättningen är att invånarna får ta del av och föra en dialog om 

förslaget. Vi ser en klar skillnad mellan city, de olika malmarna i innerstaden och 

ytterstaden. Vi vill inte att ytterstaden ska byggas med kvarter som i innerstaden. Vi som 

bor här gör det för att vi tycker om vårt gröna, sköna Farsta-område. 

 

Reservation 

Mariana Moreira Duarte m fl (mp) 

 

1. Stadsdelsnämnden åberopar i huvudsak förvaltningens tjänstutlåtande som svar på 

remissen. 

2. Att byta ut stycke 6 i förvaltningens svar mot;  

Alla grönområden bör inventeras. Dåligt utnyttjade grönytor bör det satsas resurser på för 

att först och främst utveckla och skapa högkvalitativa, tillgängliga och attraktiva parker, 

lekplatser och naturområden med hög skötselnivå. 

 

Reservation 

Inger Stark (v)  

 

1. Nämnden åberopar delvis förvaltningens svar som yttrande till 

stadsbyggnadskontoret. 

2. Därutöver vill vi framföra följande. 
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I Arkitektur Stockholm saknar vi hur medvetandet om klimatförändringarna kommer att 

påverka Stockholm fram till 2030. Redan 2015 behöver kurvan på våra utsläpp av 

växthusgaser vända ner. Vi ser stadsbyggande som långsiktigt och därmed behöver staden 

ha en god framförhållning. Därför anser vi att dokumentet behöver kompletteras med: 

 

1. Hur ett krav på 50 procent lägre utsläpp av växthusgaser påverkar byggandet 

framöver. Vi tror att det kräver att hus inte längre kan byggas i stål, järn och betong. 

Dessa material framkallar enorma mängder koldioxid (CO2) vid sin framställning. 

Det rimliga är nya hus istället byggs av trä, som då också ger en lagring av CO2. 

Dubbel vinst alltså. Betongen till Förbifart Stockholm och nya Slussen kommer 

sannolikt ta en stor del av vår CO2-kvot i anspråk.  

2. Konsekvenserna av en allt högre nivå på Saltsjön. FN:s klimatpanel bedömer nu 

höjningen av havsnivån till 120-160 cm fram till 2100. Med stor sannolikhet tvingas 

vattennivån i Mälaren följa med upp. Detta innebär drastiska följder för Stockholms 

bebyggelse och infrastruktur. Att Årstavikens båtklubbar hamnar under vatten, 

Rålambshovsparken blir till en grund vik av Riddarfjärden och Kungsträdgården en 

vik med bräckt vatten blir då rätt oskyldiga följder. 

3. Likt det sätt som vattnet skapar egna stadsdelar inom tullarna gör de gröna kilarna det 

utanför innerstan. De gröna ytorna ska inte ses som barriärer utan skapar en bra 

boendemiljö, som är klart hälsosammare än Hornsgatan och Sveavägen. Vår stadsdels 

”gröna ytor” är nu och blir i en varmare framtid än mer välbehövliga ekologiska 

lungor. Vi vill med skärpa framhålla att vi snarare behöver fler än färre av dessa när 

klimatförändringen slår till. Koloniområdenas betydelse för biologisk mångfald och 

integration av människor behöver tillföras strategin. 

4. Med tanke på vad som står skrivet om ”Stadens värdefulla kulturmiljöer en resurs i 

den fortsatta utvecklingen” 4.5 och ”Riksintressen för kulturmiljövård” 4.6 så borde 

campingstugornas område bevaras i Larsboda Strand. 

 

Vi vill också understryka att insatser mot den ökade bostadssegregationen måste fokusera 

på förorter och innerstad som saknar hyreshus och inte bara på förorter med många 

hyreshus.  

 

Precis som förvaltningen ser vi fram mot de lokala strategierna. Dock vill vi att den texten 

är mer lättillgängligt skriven. Inte så många om ens någon i vår nämnd är arkitekt eller 

stadsplanerare. 
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§ 8 

Yttrande till Socialstyrelsen över vidtagna åtgärder vid Farsta vård- och 

omsorgsboende 

 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar till 

Socialstyrelsen i ärende med diarienummer 9.1-34939/2010. 

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

En enskild person lämnade ett klagomål till Socialstyrelsen den 17 november 2008 

angående brister vid Farsta vård- och omsorgsboende. Socialstyrelsen har gjort två 

uppföljningsbesök på boendet och vill nu ha ytterligare ett yttrande från nämnden, 

eftersom vissa av Socialstyrelsens krav på åtgärder fortfarande inte anses vara uppfyllda. 

 

Förvaltningen har utarbetat ett yttrande om de punkter som Socialstyrelsen har kritiserat, 

och redovisat vad man har gjort sedan Socialstyrelsens senaste besök i maj 2010. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 2011-08-15. 

Dnr 1.4-326/2011 

 

Förslag till beslut 

Ordförande Birgitta Holm (m) föreslog att nämnden skulle besluta enligt förvaltningens 

förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 9 

Uppföljning av privata utförare av hemtjänst – Melina Care AB 

 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

Ärendet 

Alla utförare  av hemtjänst följs upp årligen. Uppföljningen av privata utförare som har 

ramavtal med staden utförs av stadsdelsförvaltningarna på uppdrag av äldrenämnden, som 

ansvarar för avtalen. Förvaltningen har nu gjort en uppföljning av Melina Care AB, ett 

nystartad företag som har funnits sedan februari 2010.  

 

Det krävs förbättringar inom flera områden för att verksamheten helt ska leva upp till de 

krav som ställs. På förvaltningens begäran har utföraren lämnat in en åtgärdsplan som 

beskriver hur de konstaterade bristerna ska avhjälpas. Förvaltningen bedömer att planen 

är tillräcklig för att säkerställa att bristerna åtgärdas. Planen följs upp i augusti 2011. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 2011-08-16. 

Dnr 1.2.1-249/2011 

 

Förslag till beslut 

Ordförande Birgitta Holm (m) föreslog att nämnden skulle besluta enligt förvaltningens 

förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

 
  



 
FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

1 SEPTEMBER 2011 

BLAD 14 
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§ 10 

Uppföljning av privata utförare av hemtjänst – Lövholmens Hemtjänst AB 

 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

Ärendet 

Alla utförare  av hemtjänst följs upp årligen. Uppföljningen av privata utförare som har 

ramavtal med staden utförs av stadsdelsförvaltningarna på uppdrag av äldrenämnden, som 

ansvarar för avtalen. Förvaltningen har nu gjort en uppföljning av Lövholmens Hemtjänst.  

 

Verksamheten har fokus på kontinuitet och personalen har lång erfarenhet inom vård och 

omsorg. Det krävs förbättringar inom vissa områden för att verksamheten helt ska leva 

upp till de krav som ställs. På förvaltningens begäran har utföraren lämnat in en 

åtgärdsplan som beskriver hur de konstaterade bristerna ska avhjälpas. Förvaltningen 

bedömer att planen är tillräcklig för att säkerställa att bristerna åtgärdas. Planen följs upp 

under augusti 2011. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 2011-08-16. 

Dnr 1.2.1-251/2011 

 

Förslag till beslut 

Ordförande Birgitta Holm (m) föreslog att nämnden skulle besluta enligt förvaltningens 

förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 11 

Uppföljning av privata vård- och omsorgsboenden – Vittsjö 

 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

Ärendet 

Alla vård- och omsorgsboenden följs upp årligen. Uppföljningen av privata utförare som 

har ramavtal med staden utförs av stadsdelsförvaltningarna på uppdrag av äldrenämnden, 

som ansvarar för avtalen. Förvaltningen har nu gjort en uppföljning av Vittsjö vård- och 

omsorgsboende, demensinriktning.  

 

Ett stort arbete att utveckla dokumentationen har gjorts det senaste året. Det krävs dock 

förbättringar inom vissa områden för att verksamheten helt ska leva upp till de krav som 

ställs. På förvaltningens begäran har utföraren lämnat in en åtgärdsplan som beskriver hur 

de konstaterade bristerna ska avhjälpas. Förvaltningen bedömer att planen är tillräcklig 

för att säkerställa att bristerna åtgärdas. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 2011-06-16. 

Dnr 1.2.1-381/2011 

 

Förslag till beslut 

Ordförande Birgitta Holm (m) föreslog att nämnden skulle besluta enligt förvaltningens 

förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 12 

Beskrivning av socialtjänsten i Stockholm 2010 – rapport från socialnämnden 

 

Beslut 

Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att återkomma med en redogörelse avseende 

de variabler i rapporten där Farsta stadsdelsområde avviker från övriga stadsdelsområden. 

 

Ärendet 

Socialnämnden arbetar för att stadens socialtjänst ska bedrivas utifrån principer om 

likställighet, rättssäkerhet och god kvalitet för medborgarna. Nämnden gjorde för år 2009 

en första socialtjänstrapport för att ge en samlad bild av läget inom delar av socialtjänsten. 

Nu redovisas en uppföljning av samma variabler för att möjliggöra jämförelser över tid.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 2011-08-15. 

Dnr 1.6-383/2011 

 

Förslag till beslut 

Ordförande Birgitta Holm m fl (m) föreslog att nämnden skulle uppdra åt förvaltningen 

att återkomma med en redogörelse avseende de variabler i rapporten där Farsta 

stadsdelsområde avviker från övriga stadsdelsområden. I detta instämde övriga partier. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt det av ordföranden framlagda förslaget. 

 

Gunnar Sandell m fl (s), Mariana Moreira Duarte m fl (mp) och Inger Stark (v) anmälde 

ett särskilt uttalande 

 

Särskilt uttalande 

Gunnar Sandell m fl (s), Mariana Moreira Duarte m fl (mp) och Inger Stark (v)  

 

Rapporten ger en mycket intressant inblick i socialtjänsten i Stockholms stad. Det finns en 

del att vara stolt över och en del som oroar. Avslagen på ansökningarna om ekonomiskt 

bistånd har ökat. Bifallen till beviljande av kontaktperson har minskat. Kraftigt ökande 

användande av narkotika. Stadsdelsförvaltningarna har blivit striktare i sin bedömning så 

att de invånare som behöver hjälp inte alltid får det de behöver. Endast 46 % av 

anmälningar om barn och ungdomar som far illa har medfört att utredning startats. 

 

Vi har hört uttalanden om att kraven på socialsekreterare och biståndshandläggare är så 

stora att de själva menar att de inte har förutsättningar att följa lagar och regelverk. 

 

Välfärdens kvalité urholkas steg för steg. Strukturella problem som utförsäkring och hög 

arbetslöshet ökar trycket på socialtjänsten, trots att de inte kan lösa problemen. 

 



 
FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

1 SEPTEMBER 2011 

BLAD 17 
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Rapporten är omfattande. Förvaltningen får i uppdrag att återkomma med en skrivelse, 

eller i T2:an, med reflektioner kring de variabler där Farsta SDN avviker från övriga 

SDN. 

 

 

  



 
FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

1 SEPTEMBER 2011 

BLAD 18 
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§ 13 

Brukarinflytande och samverkan – Funktionshinderombudsmannens 

årsrapport 2011 

 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

Ärendet 

Årets rapport från Funktionshinderombudsmannen, FO, beskriver de viktigaste 

dokumenten som reglerar kommunens skyldighet att samverka med handikapp-

organisationer och hur det formella brukarinflytandet har fungerat i stadens handikappråd 

under mandatperioden 2007-2010. Lokala handikappföreningar har fått möjlighet att 

lämna synpunkter på brukarinflytande. FO har även inhämtat synpunkter från nämnder 

och bolagsstyrelser.  

 

En relativt samstämmig bild av handikapprådens funktion och betydelse framkommer i 

rapporten. Det finns brister när det gäller samverkan, arbetsformer och kompetens. FO 

föreslår därför en rad åtgärder för att utveckla brukarinflytandet.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 2011-08-15. 

Dnr 1.6-384/2011 

 

Förslag till beslut 

Ordförande Birgitta Holm (m) föreslog att nämnden skulle besluta enligt förvaltningens 

förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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Justerarnas signatur                                                                                  Utdragsbestyrkande  

 

§ 14 

Stockholm – en stad för alla. Program 2011-2016 för delaktighet för personer 

med funktionsnedsättning 

 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

Ärendet 

Det program för delaktighet för personer med funktionsnedsättning som kommun-

fullmäktige nu har fastställt är ett styrdokument för alla stadens nämnder och bolags-

styrelser. Det ersätter det tidigare handikappolitiska programmet, som gällde fram till och 

med år 2010. Handikapprådens roll förtydligas i det nya programmet som också 

innehåller mål, resultat och indikatorer för att kunna mäta vad som uppnåtts när det gäller 

ökad delaktighet för personer med funktionsnedsättning. 

 

I sitt beslut ändrade kommunfullmäktige i socialförvaltningens förslag så att programmet 

gäller till 2016, inte till 2015. Fullmäktige beslutade samtidigt att stadens handikappråd 

från och med 2012 byter namn till råd för funktionshinderfrågor. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 2011-08-15. 

Dnr 1.6-385/2011 

 

Förslag till beslut 

Ordförande Birgitta Holm (m) föreslog att nämnden skulle besluta enligt förvaltningens 

förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 15 

Rapportering till Socialstyrelsen av ej verkställda beslut enligt socialtjänst-

lagen (SoL) kvartal 2 2011 

 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

Ärendet 

Enligt socialtjänstlagen (SoL) är kommuner skyldiga att rapportera alla beslutade insatser 

enligt 4 kap 1 § SoL som inte har verkställts inom tre månader. Rapporteringen sker 

kvartalsvis till Socialstyrelsen samt till kommunens revisorer och de övriga instanser som 

kommunen själv bestämmer. I Stockholm redovisas till ansvarig stadsdelsnämnd samt till 

äldreförvaltningen och socialförvaltningen, som rapporterar vidare till kommun-

fullmäktige.  

 

I detta tjänsteutlåtande rapporteras kvartal 2 2011. Fem beslutade insatser som gäller 

permanent bostad inom äldreomsorgen har inte kunnat verkställas inom tre månader. I 

samtliga fall har den enskilde tackat nej till erbjuden plats. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 2011-08-15. 

Dnr 1.6-336/2011 

 

Förslag till beslut 

Ordförande Birgitta Holm (m) föreslog att nämnden skulle besluta enligt förvaltningens 

förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 16 

Rapportering till Socialstyrelsen av ej verkställda beslut enligt lagen om stöd 

och service till vissa funktionshindrade (LSS) kvartal 2 2011 

 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

Ärendet 

Enligt lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) är kommuner skyldiga 

att rapportera alla beslutade insatser enligt LSS som inte har verkställts inom tre månader. 

Rapporteringen sker kvartalsvis till Socialstyrelsen samt till kommunens revisorer och de 

övriga instanser som kommunen själv bestämmer. I Stockholm redovisas till ansvarig 

stadsdelsnämnd och till socialförvaltningen, som lämnar en samlad rapport till kommun-

fullmäktige. 

 

I detta tjänsteutlåtande rapporteras kvartal 2 2011. För perioden finns ett ej verkställt 

beslut att rapportera. Beslutet gäller insats i form av kontaktperson och har inte kunnat 

verkställas på grund av brist på lämplig personal. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 2011-08-15. 

Dnr 1.6-337/2011 

 

Förslag till beslut 

Ordförande Birgitta Holm (m) föreslog att nämnden skulle besluta enligt förvaltningens 

förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 17 

Övriga anmälningsärenden och beslut enligt delegering 

 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

Stadsdelsnämndens protokoll den 16 juni 2011 

 

Handikapprådets protokoll den 22 augusti 2011 

 

Pensionärsrådets protokoll den 22 augusti 2011 

 

Övriga anmälningsärenden och stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering 

 

Följande beslut har fattats av stadsdelsdirektör Ulla Thorslund under perioden 1 juni – 16 

augusti 2011, enligt nämndens delegering. 

 

 2011-07-05: Tillförordnad chef för avdelningen för planering, strategi och service 

under perioden 2011-07-04 – 2011-07-24. Dnr 1.1-349/2011 

 2011-07-05: Tillförordnad stadsdelsdirektör under perioden 2011-07-11 – 2011-07-

24. Dnr 1.1-350/2011 

 2011-07-05: Tillförordnad stadsdelsdirektör under perioden 2011-07-25 – 2011-07-

31. Dnr 1.1-350/2011 

 2011-07-05: Tillförordnad stadsdelsdirektör under perioden 2011-08-01 – 2011-08-

14. Dnr 1.1-350/2011 

 

Förvaltningen redovisade även statistik över beslut om vårdnadsbidrag för perioden 1 juni 

– 15 juli 2011. 
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§ 18 

Information från stadsdelsdirektören 

 

Stadsdelsdirektör Ulla Thorslund och ansvariga avdelningschefer lämnade information i 

följande frågor. 

 

1. Vid nämndens sammanträde den 16 juni frågade ordföranden Birgitta Holm (m) om 

de minskade resurserna för Maria Ungdomsmottagning har påverkat möjligheten för 

Farstas ungdomar att få stöd vid mottagningen. Förvaltningen har inte märkt av någon 

neddragning och har ett utmärkt samarbete med Maria Ungdom. 

2. Vid nämndens sammanträde den 16 juni frågade ledamoten Karin Lekberg (s) hur 

förvaltningen arbetar med hemlösa och hur det fungerar med försökslägenheter. 

Frågan bordlades eftersom Karin Lekberg inte kunde delta vid dagens sammanträde. 

3. Vid nämndens sammanträde den 16 juni frågade ledamoten Sebastian Sandström (mp) 

vilken verksamhet förvaltningen erbjuder för ensamkommande flyktingbarn under 

sommaren. Framför allt erbjuds sommarjobb och språkundervisning, men även olika 

aktiviteter vid boendena. 

4. Sommaren har generellt varit lugn. Aktiviteter för både seniorer och barn och unga 

har som vanligt varit mycket välbesökta och uppskattade av alla, även av föräldrar. 

Sommarjobbarna – 247 stycken av cirka 600 sökande – har gjort väldigt mycket nytta. 

En utvärdering av sommarjobben kommer att presenteras senare i höst. 

5. Hotell- och konferensanläggningen i Farsta strand stängdes i våras men öppnas nu 

åter, i fastighetsägarens regi. En krögare kommer att ansvara för restaurangen, som 

förhoppningsvis kommer att kunna ha öppet både lunch- och kvällstid, något som 

efterfrågas av det lokala näringslivet. 

6. Boendedialog genomförs i Fagersjö 13-15 oktober. 

7.  Förvaltningen har utsetts till veckans hjältar av tidningen Mitt i Söderort för 

satsningarna i Hökarängen. Kryddplanteringar har fått stå orörda och har skötts om av 

de boende, ett apotek och flera nya restauranger har öppnats, stämningen är lugnare. 

8. Nämndens kvalitetsseminarium genomförs torsdag 15 september med start kl 17.30. 

Anmälan görs till nämndsekreteraren senast måndag 12 september. 

9. Fritidsgården i Hökarängen återinvigs tisdag 27 september efter flytten till nya lokaler 

på Cigarrvägen. Aktivitetshuset Tuben invigs torsdag 20 oktober. 

10. Ordföranden, vice ordföranden och stadsdelsdirektören kommer att träffa 

representanter för tidningen Södra Sidan i Skärholmen. Södra Sidan har kontaktat 

förvaltningen om en eventuell satsning i vårt område. 

11. Tomställda lägenheter i Familjebostäders fastighet på Lingvägen 100 i Gubbängen 

kommer att hyras ut på korttidskontrakt som ungdomsbostäder. 
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§ 19 

Nämndens frågor 

 

Följande skrivelser lämnades in. 

 

Dags för visioner och initiativ för Farstaområdet (bilaga 1) 

Gunnar Sandell m fl (s) och Inger Stark (v) 

 

Arbetet i nämnden (bilaga 2) 

Gunnar Sandell m fl (s), Mariana Moreira m fl (mp) och Inger Stark (v) 

 

Trafiksituationen vid skolorna (bilaga 3) 

Gunnar Sandell m fl (s) och Inger Stark (v) 

 

Trafiksituationen på Victor Balcks väg (bilaga 4) 

Gunnar Sandell m fl (s) och Inger Stark (v) 

 

Trafiksituationen på Storptorpsvägen (bilaga 5) 

Gunnar Sandell m fl (s), Mariana Moreira m fl (mp) och Inger Stark (v) 

 

Skötsel av den fysiska miljön (bilaga 6) 

Gunnar Sandell m fl (s) och Inger Stark (v) 

 

Papperskorgar och belysning (bilaga 7) 

Gunnar Sandell m fl (s), Mariana Moreira m fl (mp) och Inger Stark (v) 

 

Beslut 

1. Nämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda samtliga utom de två första skrivelserna 

till ett kommande sammanträde. Förvaltningen får dessutom i uppdrag att se över den 

samlade trafiksituationen i stadsdelsområdet, och att även ta upp den tidigare berörda 

frågan om tvärställd parkering på Lingvägen.  

2. De två första skrivelserna läggs till handlingarna. 

 

Ersättaren Hans Strömberg (m) uppmärksammade att även caféverksamheten på David 

Helldéns torg i Hökarängen har varit mycket uppskattad och trevlig. 

 

Frågan om studiebesök i verksamheterna kommer att tas upp vid nästa gruppledarmöte. 

 

På fråga från ledamoten Arne Fredholm (m) om den socioekonomiska tillhörigheten  för 

de ungdomar som har fått sommarjobb svarade förvaltningen att det är mycket blandat. 

 

Moderaterna, folkpartiet, centerpartiet och miljöpartiet anmälde intresse av att ingå i den 

arbetsgrupp som ska följa förvaltningens arbete med upphandlingar. Till gruppen 

anmäldes Lisbeth Crabo Ljungman (m), Vladan Bošković (fp), Tobias Gillberg (c) och 

Sebastian Sandström (mp). Ytterligare representanter kan anmälas till nämndsekreteraren.  


